
一、槍支（含仿製品、主要零部件）彈藥   Guns (including imitations, main parts) and ammunition
1．槍支（含仿製品、主要零部件）：如手槍、步槍、衝鋒槍、防暴槍、氣槍、獵槍、運動槍、麻醉注射槍、鋼珠槍、催淚槍等。
1. Firearms (including imitations and main parts): such as pistols, rifles, submachine guns, riot guns, air guns, shotguns, sports guns, anesthesia injection guns, steel ball guns, tear gas guns, etc.
2．彈藥（含仿製品）：如子彈、炸彈、手榴彈、火箭彈、照明彈、燃燒彈、煙幕（霧）彈、信號彈、催淚彈、毒氣彈、地雷、手雷、炮彈、火藥等。
2. Ammunition (including imitations): such as bullets, bombs, grenades, rockets, flares, incendiary bombs, smoke (fog) bombs, signal flares, tear gas bombs, gas bombs, land mines, grenades, artillery shells, gunpowder, etc.

二、管制器具、攻擊性武器 Control equipment, offensive weapons
1．管制刀具：如匕首、三棱刮刀、帶有自鎖裝置的彈簧刀（跳刀）、其他相類似的單刃、雙刃、三棱尖刀、蝴蝶刀、彈簧刀、折疊刀、軍用刀、武士刀等管制刀具等。

2．其他：如弩、催淚器、催淚槍、電擊器、鐵蓮花、警棍，電棍，伸縮棍，指虎、雙截棍等。
2. Others: such as crossbow, tear gas, tear gas gun, electric shock device, iron lotus, police baton, electric baton, telescopic stick, finger tiger, nunchaku, etc.

三、易燃易爆物品 Flammable and explosive materials
1．爆破器材：如炸藥、雷管、導火索、導爆索、爆破劑等。

1.  Blasting equipment: such as explosives, detonators, fuse, detonating cord, blasting agent, etc.
2．煙花爆竹：如煙花、鞭炮、摔炮、拉炮、砸炮、彩藥彈等煙花爆竹及黑火藥、煙火藥、發令紙、引火線等。
2. Fireworks and firecrackers: such as fireworks, firecrackers, smashing, cracking, smashing, paintballs and other fireworks and black powder, pyrotechnic powder, launching paper, fuse, etc.
3.易燃固體，如硫磺、蠟燭，乒乓球等禁運

3. Embargo on flammable solids such as sulfur, candles, table tennis, etc.
4.易燃液體，如汽油、煤油、油漆、花露水、香水、指甲油、啫喱膏、驅蚊水、殺蟲劑、碳酸飲料、酒精、香蕉水、松節油等禁運
4. Flammable liquids, such as gasoline, kerosene, paint, florida water, perfume, nail polish, gel paste, mosquito repellent, insecticide, carbonated drinks, alcohol, banana water, turpentine, etc. are prohibited.
5.自燃物品，如黃磷，油紙，油布及其製品等禁運
5. Spontaneous combustion items, such as yellow phosphorus, oil paper, oil cloth and their products are prohibited from transportation
6.遇水燃燒物品，如金屬鈉、鋁粉等禁運
5. Items that burn in contact with water, such as metallic sodium, aluminum powder, etc. are prohibited.
7.腐蝕性物品，如鹽酸、硝酸、雙氧水等禁運
7. Corrosive materials, such as hydrochloric acid, nitric acid, hydrogen peroxide, etc. are prohibited.
8.易爆品，如雷管、炸藥、導火索、鞭炮、煙花、打火機、鋰電池等禁運
8. Explosive items, such as detonators, explosives, fuse, firecrackers, fireworks, lighters, lithium batteries, etc. are prohibited
9．其他：如打火石、鎂棒、打火機、活性炭、發射藥、硝化棉、電點火頭等。
9. Others: such as flint, magnesium rod, lighter, activated carbon, propellant, nitrocellulose, electric ignition tip, etc.

四、壓縮和液化氣體及其容器  Compressed and liquefied gases and related containers
1．易燃氣體：如氫氣、甲烷、乙烷、丁烷、天然氣、液化石油氣、乙烯、丙烯、乙炔、打火機等。
1. Flammable gases: such as hydrogen, methane, ethane, butane, natural gas, liquefied petroleum gas, ethylene, propylene, acetylene, lighters, etc.
2．有毒氣體：如一氧化碳、一氧化氮、氯氣等。
2. Toxic gases: such as carbon monoxide, nitric oxide, chlorine, etc.
3．易爆或者窒息、助燃氣體：如壓縮氧氣、氮氣、氦氣、氖氣、氣霧劑等。
3. Explosive or suffocating, combustion-supporting gas: such as compressed oxygen, nitrogen, helium, neon, aerosol, etc.
五、植物及植物製品  Plants and plant products
1.花，水果，蔬菜，種子，植物標本、松果、鮮花幹制的永生花、帶樹皮的產品、原木產品等。
1. Flowers, fruits, vegetables, seeds, plant specimens, pine cones, immortal flowers made from dried flowers, products with bark, log products, etc.

六、動物及動物製品  Animals and animal products
1.貝殼、螃蟹、動物標本、毛皮、珍稀動物毛皮製品、珍稀動物羽毛製品、動物皮毛、真人假髮等。
1. Shells, crabs, taxidermy, fur, rare animal fur products, rare animal feather products, animal fur, human wigs, etc.

七、任何藥品 Any medicine
1.麻醉藥、藥膏、足貼等。
1. Anesthetics, ointments, foot patches, etc.

八、任何食品 Any food
1. 肉類、飲品、咖啡、水果、零食、茶葉、酒類，香煙，骨頭等。
1. Meat, drinks, coffee, fruits, snacks, tea, alcohol, cigarettes, bones, etc.

九、液體、粉末類製品 Liquid and powder products
1. 精油、卸妝油、化妝水、精華乳、面膜、唇彩、膠水、清潔劑、洗滌劑、清潔泡騰片等。
1. Essential oils, cleansing oils, lotions, essences, facial masks, lip gloss, glues, cleaners, detergents, cleansing effervescent tablets, etc.
十、純電池及移動電源 Pure battery and mobile power
1.配套電池每個包裹不能超過2節電池，不接受任何形式的移動電源。
2. 純電：純電池、移動電源、充電寶、電池、電動滑板車等

1. Each package of supporting batteries cannot exceed 2 batteries, and any form of mobile power is not acceptable.
2. Pure electricity: pure battery, mobile power supply, charging treasure, battery, electric scooter, etc.
十一、非法偽造物品 illegal forgery
1.如偽造或者變造的貨幣、證件、公章等。
十二、侵犯知識產權和假冒偽劣物品
1．侵犯知識產權：如侵犯專利權、商標權、著作權的圖書、音像製品等， 侵權包括外觀侵權及商標侵權。

1.  Infringement of intellectual property rights and counterfeit and shoddy goods
2．假冒偽劣：如假冒偽劣的食品、藥品、兒童用品、電子產品、化妝品、紡織品等。
2.  Counterfeit and shoddy: such as fake and shoddy food, medicine, children's products, electronic products, cosmetics, textiles, etc.
十三、毒性物質 Toxic substances
1.如砷、砒霜、汞化物、鉈化物、氰化物、硒粉、苯酚、汞、劇毒農藥、帶水銀的溫度計等。

1. Such as arsenic, arsenic trioxide, mercury compounds, thallium compounds, cyanides, selenium powder, phenol, mercury, highly toxic pesticides, thermometers with mercury etc.
十四、腐蝕性物質 Corrosive substances
如硫酸、硝酸、鹽酸、蓄電池、氫氧化鈉、氫氧化鉀等。
Such as sulfuric acid, nitric acid, hydrochloric acid, storage batteries, sodium hydroxide, potassium hydroxide, etc.
十五、毒品及吸毒工具、非正當用途麻醉藥品和精神藥品、非正當用途的易制毒化學品 
Drugs and drug use tools, narcotics and psychotropic substances for illegal purposes, precursor chemicals for illegal purposes
1．毒品、麻醉藥品和精神藥品：如鴉片（包括罌粟殼、花、苞、葉）、嗎啡、海洛因、可卡因、大麻、甲基苯丙胺（冰毒）、氯胺酮、甲卡西酮、苯丙胺、安鈉咖等。
1. Drugs, narcotic drugs and psychotropic drugs: such as opium (including poppy shells, flowers, bracts, leaves), morphine, heroin, cocaine, marijuana, methamphetamine (meth), ketamine, methcathinone, amphetamine, anaphylamine, etc. .
2．易制毒化學品：如胡椒醛、黃樟素、黃樟油、麻黃素、偽麻黃素、羥亞胺、鄰酮、苯乙酸、溴代苯丙酮、醋酸酐、甲苯、丙酮等。
Precursor chemicals: such as piperonal, safrole, sassafras oil, ephedrine, pseudoephedrine, hydroxylimine, o-ketone, phenylacetic acid, bromopropiophenone, acetic anhydride, toluene, acetone, etc.
3．吸毒工具：如冰壺等。

3.Drug addiction tools: such as curling, etc.
十六、非法出版物、印刷品、音像製品等宣傳品 illegal publications, printed materials, audio-visual products and other promotional materials
1.如含有反動、煽動民族仇恨、破壞國家統一、破壞社會穩定、宣揚邪教、宗教極端思想、淫穢等內容的圖書、刊物、圖片、照片、音像製品等。
1. Such as books, publications, pictures, photos, audio-visual products that contain reactionary, inciting national hatred, undermining national unity, undermining social stability, promoting cults, religious extreme ideology, obscenity, etc.

十七、間諜專用器材 Spy equipment
1.如暗藏式竊聽器材、竊照器材、突發式收發報機、一次性密碼本、密寫工具、用於獲取情報的電子監聽和截收器材等。
1. Such as hidden eavesdropping equipment, photo-stealing equipment, burst transceivers, one-time codebooks, steganography tools, electronic monitoring and interception equipment used to obtain information, etc.

十八、其他違禁品 Other Prohibited Items
1.貨幣、銀行卡，支票、郵票、紙幣、銀行票、稅票等
1. Currency, bank cards, checks, stamps, banknotes, bank checks, tax receipts, etc.

其他限運品類 Other Restricted Categories
第一類：食品及器械類（任何與食品相關或與食品接觸的產品涉及食品安全法和檢疫）
Category 1：Food and equipment (any food-related or food-contact products are subject to food safety laws and quarantine)
1. 各類食品模具如蛋糕模型、蛋糕模具、食品模具、插牌、蛋糕插傘

1. All kinds of food molds such as cake models, cake molds, food molds or other food decoration
2. 瓶子、罐子、碗子、杯子（寵物水杯、水壺、水瓶，吸管等）
2. Bottles, jars, bowls, cups (pet water cups, water bottles, water bottles, straws, etc.)
3. 廚房各類用品如餐具、刀具、茶壺、勺子、盤子、蛋糕架、一次性飲料袋套裝
3. Various kitchen supplies such as tableware, knives, teapots, spoons, plates, cake stands, disposable beverage bag sets
4. 食品溫度計，食品包裝紙、榨汁機、微波爐、瀝水籃
4. Food thermometer, food wrapping paper, juicer, microwave oven, drain basket
5. 水龍頭、水篩檢程式及相關產品
5. Faucets, water screening programs and related products
6. 奶嘴、入口的牙套、磨牙相關產品
6. Pacifiers, mouth braces, teeth grinding related products
7. 如能明顯證明與食品不相關可以發

7. Clearly prove that the product can be sent if it is not related to food

第二類：化妝品（需要進口許可證）
Category 2： Cosmetics (import license required)
1. 祛痘嫩膚霜、香水、眼霜、香皂、肥皂、增長液、遮瑕膏、粉刺霜、精華乳、精油、淨化液、唇彩、唇膜、面膜、眼影、指甲油、疤痕貼、洗手液等等

1. Acne Rejuvenation Cream, Perfume, Eye Cream, Soap, Soap, Growth Fluid, Concealer, Acne Cream, Essence, Essential Oil, Purifying Fluid, Lip Gloss, Lip Mask, Mask, Eye Shadow, Nail Polish, Scar Patch, Hand Soap etc.
2. 不侵權的假睫毛、化妝刷可以投寄

2. Non-infringing false eyelashes and makeup brushes can be sent

第三類：醫療器械、理療用品、美容儀器產品不收（醫療器械是指直接或者間接用於人體的儀器、設備、器具、體外診斷試劑及校準物、材料以及其他類似或者相關的物品，包括所需要的電腦軟體，如血氧儀；理療用品就是利用人工或自然界物理因素作用於人體，使之產生有利的反應，達到預防和治療疾病目的產品，如肌肉按摩器，電動減肥貼；美容儀器是指利用物理、電子技術，光學技術等方法給人美容的一種儀器。用來達到塑型，美白，嫩膚脫毛，祛斑祛痘的效果）
Category 3：Medical devices, physiotherapy supplies, and beauty equipment products are not accepted (medical devices refer to instruments, equipment, appliances, in vitro diagnostic reagents and calibrators, materials, and other similar or related items that are directly or indirectly used in the human body, including all The required computer software, such as oximeter; physiotherapy products are products that use artificial or natural physical factors to act on the human body to produce favorable reactions to prevent and treat diseases, such as muscle massagers, electric weight loss stickers; beauty equipment is Refers to an instrument that uses physical, electronic technology, optical technology, etc. to give people beauty. It is used to achieve the effects of shaping, whitening, skin rejuvenation and hair removal, and freckle and acne removal)
1. 臉部按摩器：手動的可以寄送（如果是侵權的則不能寄送），電動按摩器則不能寄送；按摩器非電動的沒有明顯的醫療用途可以寄送；
1. Facial massagers: manual ones can be sent (if it is infringing, they cannot be sent), electric massagers cannot be sent; non-electric massagers can be sent without obvious medical use;
2. 與人體直接接觸的美容器不能寄送：去黑頭儀、脫毛儀、點痣筆、打耳槍、理療用品（與穴位相關）、筋膜槍、abs腹肌貼、針灸筆、紋身刺身用品、穿耳穿刺用品、帶微針用於人體相關用品、擴口器、檢測尺、瘦臉器、牙科用品、電動腕力器等等
2. Beauty devices that are in direct contact with the human body cannot be sent: blackhead removal devices, hair removal devices, mole pens, ear guns, physiotherapy supplies (related to acupoints), fascia guns, abs abdominal muscle stickers, acupuncture pens, tattoo sashimi Supplies, ear piercing supplies, body-related supplies with microneedles, flaring devices, measuring rulers, face-lifting devices, dental supplies, electric wrist force devices, etc.

 熔蠟機（只是融化蠟豆）可以寄送。
 Wax melters (just melt wax beans) can be shipped.
3. 按摩枕只能一票一個；普通枕頭不限數量

3. One parcel can only send one massage pillow;  no limit to the number of ordinary pillows
4. 針筒、注射器、牙套型潔牙儀、碘伏棉簽 （如是正常棉簽則可以寄送）
4. Syringe, syringe, dental scaler, iodophor cotton swab (if it is a normal cotton swab, it can be sent)
5. 噴筆、按摩筆
5. Airbrush, massage pen
6. 酒精測試儀（帶液體）
6. Alcohol tester (with liquid)
7. 美牙儀、血壓計、體溫計、額溫槍可發，但限制每天每個收件人只能一票一個

7. Dental instruments, sphygmomanometers, thermometers, and forehead thermometers can be issued, but each recipient is limited to one parcel per day

第四類：關於玩具，6歲以下的嬰幼兒用品
Category 4：Toys, products for infants and young children under the age of 6
1. 早教玩具及適合6歲以下嬰幼童產品不發，建議產品有適用於6歲以上兒童的標識
1. Early education toys and products suitable for infants and young children under the age of 6 are not issued. It is recommended that the products have a logo suitable for children over the age of 6.

第五類：其他類產品
Category 5: Other products
1. 螢光筆可以寄送，請留意是申報螢光棒時，要注意區分是電子還是螢光劑的類別
1. Fluorescent pens can be sent. Please note that when applying for fluorescent sticks, please pay attention to distinguish whether it is an electronic or fluorescent agent.
2. 太陽能帶電池
2. Solar belt battery

3. 電熱毯、電熱手套、電熱襪、電熱車把
3. Electric blankets, electric gloves, electric socks, electric handlebars
4. 紀念幣不是某一國家使用的硬幣是可以寄送（帶面值則不能寄送）

4. Commemorative coins that are not coins used by a certain country can be sent (cannot be sent if it has value)

第六類：非簡易申報的商品
Category 6: Commodities not subject to simple declaration
1. 每天每個收件人超過個人使用總稅價為 10,000 日元的商品等
1. Products with a total tax value of more than 10,000 yen per recipient per day for personal use, etc.
2. 不接受皮革製品（例如：皮鞋、皮包、皮衣等等），鞋膏 ：固體可發

2. Leather products (for example: leather shoes, leather bags, leather clothing, etc.) are not accepted, shoe cream: solid can be sent
3. 本管道不接受紡織品類（例如：手套、圍巾、襪子、服裝類、麻繩、圍兜、圍裙、吊床、寵物座套、坐墊、帳篷等）

3. Not accept textiles (e.g. gloves, scarves, socks, clothing, twine, bibs, aprons, hammocks, pet seat covers, cushions, tents, etc.)

日本禁運清單
Prohibited Goods of Japan

1. Controlled knives: such as daggers, three-sided scrapers, switch knives with self-locking devices (jumping knives), other similar single-
edged, double-edged, three-sided sharp knives, butterfly knives, switch knives, folding knives, military knives, samurai Knives, control knives, 



Medical devices, physiotherapy supplies, and beauty equipment products are not accepted (medical devices refer to instruments, equipment, appliances, in vitro diagnostic reagents and calibrators, materials, and other similar or related items that are directly or indirectly used in the human body, including all The required computer software, such as oximeter; physiotherapy products are products that use artificial or natural physical factors to act on the human body to produce favorable reactions to prevent and treat diseases, such as muscle massagers, electric weight loss stickers; beauty equipment is Refers to an instrument that uses physical, electronic technology, optical technology, etc. to give people beauty. It is used to achieve the effects of shaping, whitening, skin rejuvenation and hair removal, and freckle and acne removal)


